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ELÄKELÄISNEUVOSTON KOKOUS            Pöytäkirja 6/2021 
                                                                         Toimikausi 1.6.2019–31.7.2021 
 
Aika Maanantai 26.7.2021 klo 10.00 -12.00 
Paikka Krapihovi Ali-Tupa 
   
Läsnä  

Paikallisyhdistys Jäsen Läsnä Poissa 

Eläkeliiton Järvenpään Yhdistys ry Pentti Kangas 
varajäsen Maisa 
Pyykkönen 

x 
(Maisa 

Pyykkönen) 

x (Pentti 
Kangas) 

Järvenpään Eläkeläiset ry  Tarja Felin  x 

Järvenpään Eläkkeensaajat ry, vpj. Liisa Majanen x  

Järvenpään kansalliset seniorit ry, pj. Leena Peltosaari x  

Järvenpään kansalliset seniorit ry Pekka Raittila x  

Keski-Uudenmaan senioriopettajat ry Leena Vuorialho x  

Keski-Uudenmaan  
Työkyvyttömyyseläkkeensaajat ry. 

Kaija Jaukkari x  

Träskända Seniorer rf. Stig Strandberg x  

Valtuustoryhmien edustaja Lars-Erik Wilskman x  

Osallisuuden erityisasiantuntija  
Eläkeläisneuvoston kokoussihteeri  

Pilvi Kallio-Meriläinen x  

 
 
 
KÄSITELTÄVÄT ASIAT §:t 62 -72 
 
 
 
Leena Peltosaari   Pilvi Kallio-Meriläinen  
Puheenjohtaja   Osallisuuden erityisasiantuntija  

Eläkeläisneuvoston kokoussihteeri 
    
     

 
Pöytäkirjan tarkastus 
 
Vuorialho Leena   Liisa Majanen   
Jäsen    Varapuheenjohtaja  
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§ 62 Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 
 
Ehdotus   
Puheenjohtaja avaa kokouksen. 
Todetaan läsnäolijat 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaisesti. Läsnäolijat on kirjattu yllä olevaan taulukkoon. 
 
§ 63 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  
                                                               
Ehdotus 
Todetaan kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Päätös 
Todettiin ehdotuksen mukaisesti. 
 
§ 64 Esityslistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi 
 
Ehdotus   
Hyväksytään esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 
Päätös 
 
§ 65 Pöytäkirjantarkastajien valinta  
 
Ehdotus 
Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa: Leena Vuorialho ja Liisa Majanen. 
 
Päätös 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Leena Vuorialho ja Liisa Majanen. 
 
 
§ 66  Edellisen kokouksen aiheuttamat toimenpiteet 
 
Ehdotus  
Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja.  
 
Keskustelu 
 
Päätös 
Pöytäkirjan hyväksyntä. Hyväksyttiin pöytäkirja. 
 
 
§ 67  Eläkeläisneuvosto vaikuttajana 
 
1 Huolenilmaukset/ Esitykset/ Aloitteet 
 
Ehdotus 
 
Todetaan mahdolliset uudet esitystarpeet ja tehdään tarvittavat päätökset.  
 
Keskustelu 
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A) Liisa Majanen esitti keskustelun pohjaksi: uimahallin eläkeläisten liikuntakortilla saatava alen-
nettu hinta tulisi pidentää kello 06-15 väliseksi ajaksi. Nyt alennettu hinta on voimassa kello 07-14.  
Keskustellun mukaisesti esitetään, että seuraava eläkeläisneuvosto tekee esityksen liikkumismah-
dollisuuksien lisäämisestä ja uimahallin alennetun hinnan aukioloaikojen pidentämisestä. 
Esityksessä tulee ottaa huomioon ennaltaehkäisevät hyvinvointivaikutukset, mutta myös mahdolli-
set käänteiset kustannusvaikutukset. 
 
B) Maisa Pyykkönen nosti esiin, että kotihoidon uudet linjaukset ovat olleet julkisessa keskuste-
lussa. Muutokset voivat nostaa laitoshoidon tarvetta. Todettiin, että Keusote -vanhusneuvosto-
ryhmä on käsitellyt koti- ja omaishoitoa sekä ympärivuorokautista hoitoa keväällä 2021. 
 
Päätös 
Todettiin 

A) Keskustelun mukaisesti päätettiin, että seuraava eläkeläisneuvosto tekee esityksen liikku-
mismahdollisuuksien lisäämisestä ja uimahallin alennetun hinnan aukioloaikojen pidentämi-
sestä. 

B) Päätettiin, että eläkeläisneuvoston tuleva puheenjohtaja nostaa asian esiin Keusote -alueen 
vanhusneuvostojen puheenjohtajien ja Keusoten edustajien seuraavassa yhteistyötapaami-
sessa. 

 
 
3 Toimielimissä ja kehittäjäryhmissä toimiminen 
 
Ehdotus 
 
Todetaan informoitavat asiat. 
Päätetään, mitkä toimielimissä ja kehittäjäryhmissä toimimiset ovat kokonaisuudessaan eläkeläis-
neuvoston vastuulla ja mitkä on mahdollista siirtää eläkeläisjärjestöjen jäsenten vastuulle raportoin-
tivelvollisuudella. 
Toimielin Toiminta 
Keusote vanhusneuvostoverkosto/Peltosaari ja 
Majanen 

Informaatio: hyvin käynnistynyt toiminta jat-
kuu. Kokouksiin osallistuu mahdollisuuksien 
mukaan sekä puheenjohtaja että varapu-
heenjohtaja. 

Myllytien toimintakeskuksen asiakasneuvosto /Fe-
lin ja Peltosaari 

Informaatio: asiakasneuvostoon on valittu 
uudet jäsenet. Eläkeläisneuvostolla on 
paikka asiakasneuvostossa. Isoin asia on 
huolehtia Myllytien tulevaisuudesta ikäih-
misten maksuttomana toimintapaikkana. 

Liikenneturvallisuustyöryhmä / Majanen Informaatio: liikenneturvallisuuden ongelmia 
ovat punaisia päin ajaminen, suojatieylityk-
set, mopoilla ajaminen ja ”hurjastelu”.  
Esiin on nostettu myös Pohjoisväylän no-
peusrajoituksen alentaminen. 
Todettiin, että suojatiekäyttäytymisestä on 
tehty selvitys. 

Muu mahdollinen toimielintoiminta Informaatio 
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Todetaan kehittäjäryhmissä toimiminen 
 

Kehittäjäryhmä Toiminta 
Suvanto ry https://www.suvantory.fi/  
Mummon markan vartijat pilottiprojekti 
Kangas, Majanen, Peltosaari, Vuorialho, Wilsk-
man sekä lisäksi yhdistyksistä Tarja Helameri, 
Maija-Liisa Pyykkönen ja Olavi Rintala 
 

Päätetään heinäkuun kokouksessa, jat-
kuuko toiminta eläkeläisneuvoston johta-
mana vai siirretäänkö käytännön toteutus 
toteuttajatiimin vastuulle. Toteuttajatiimi in-
formoi eläkeläisneuvostoa. 
 

Yhteistyö Gery ry:n kanssa Ikäruoka 2.0 -hanke.  
Päätetään heinäkuun kokouksessa, jat-
kuuko toiminta eläkeläisneuvoston johta-
mana vai siirretäänkö käytännön toteutus 
toteuttajatiimin vastuulle. Toteuttajatiimi in-
formoi eläkeläisneuvostoa 
  
 

Hyvinvoinnin palveluverkko 
 

Jatkuu syksyllä.  
 

Muu mahdollinen kehittämistyö Työllisyyskummitoiminta, digiverkosto (ks. 
keskustelu) 

 
Keskustelu 
 
Toimielimissä toimiminen: Todettiin, että eläkeläisneuvoston tulee seurata ja vaikuttaa tulevan pyö-
räilykaupungin rakentumiseen niin, että Järvenpää säilyy ikäihmisten näkökulmasta turvallisena 
paikkana pyöräillä ja liikkua. 
Kehittäjäryhmissä toimiminen:  
A) Mummon markan vartijoiden kotipesänä voisi olla yhdistys eläkeläisneuvoston sijaan.  
Leena Peltosaari informoi yhdistysten puheenjohtajia aiheesta. Toteuttajatiimi informoi eläkeläis-
neuvostoa edelleen projektin etenemisestä. 
B) Samoin kuin yllä, eläkeläisneuvosto on käynnistänyt Gery ry:n kanssa yhteistyön, ja nyt vastuun 
voi siirtää yhdistyksille. 
C) Muu mahdollinen kehittämistyö: Nuorisotyön ja työllisyyspalveluiden työllisyyskummitoimintaa ei 
voi jättää eläkeläisneuvoston tai yhdistysten vastuulle. Selvitetään voiko jatkua vapaaehtoistoimin-
tana. Työllisyyskummitoimintaa tulisi tehostaa. 
D) Järvenpään digiverkosto on kehittäjäyhteisö, jossa eläkeläisneuvostosta ollut edustajana. Pää-
tettiin, että Pekka Raittila ehdottaa, että eläkeläisneuvosto on edelleen mukana digiverkoston toi-
minnassa.  Pekka Raittila jatkaa edelleen digiverkostotyössä yhdistyksen jäsenenä. 
 
Päätös 
Päätettiin  
A ja B) Eläkeläisneuvosto siirtää toimintavastuun Mummonmarkan vartijoista ja Gery ry:n Ikäruoka 
-hankkeesta jollekin eläkeläisyhdistyksille. Eläkeläisneuvostoa informoidaan projektien etenemi-
sestä. 
C) Selvitetään, voiko työllisyyskummitoiminta jatkua vapaaehtoistoimintana.  
D) Eläkeläisneuvosto jatkaa Järvenpään digiverkostossa. 
E) Eläkeläisneuvosto seuraa Järvenpäästä pyöräilykaupunki – kehittämistyötä ja vaikuttaa siihen, 
että pyörätieratkaisut ovat ikäihmisille turvallisia käyttää. 
 
4 Seminaarit, koulutukset ja tapahtumat 
 
Ehdotus 
Lokakuun Ikäviikoista vastaa työryhmä.  
Turvallisuuskävely 19.8. poliisi ja hyvinvoinnin tekijät jalkautuvat Jamppaan. 
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Tapahtumat Järvenpää Juhlavuosi: https://tapahtumat.jarvenpaa.fi/fi-
FI/topic/601a7247104a4a68c4c5c34b 
Tapatumat Järvenpää yleisesti: https://tapahtumat.jarvenpaa.fi/fi-FI 
 
Päätös   
Ehdotuksen mukaan. 
 
5 Luottamuselinten päätösten seuranta 
 
Ehdotus 
Todetaan luottamuselinten kokoukset kesäkaudella ja niiden sisältö. 
 
Keskustelu 
Kaupunginvaltuustossa hyväksyttiin hyvinvointikertomus. Kertomuksessa oli todella vähän ikäänty-
neiden ja työikäisten asiaa. 
Kaupunginhallituksessa esillä 

 Kokous 23.6.2021 Pöytäkirja 
Luottamuselinten jäsenten valinnan periaatteet 

 Kokous 14.6.2021 Pöytäkirja 
 Asunto-osuuskunta Silkin toinen hanke: https://jarvenpaa.cloudnc.fi/fi-FI/content/20973/13798  
 Kokous 7.6.2021 Pöytäkirja 

§ 159 Hallintosäännön täsmentäminen 
Lautakunnissa ei eläkeläisneuvostoa koskevia päätöksiä. 

 
Eläkeläisneuvoston tulee seurata Keusoten esityslistoja ja pöytäkirjoja luodun käytännön mukaan. 

 
Päätös 
Todettiin. 
 
 
§ 68 Toimintakertomuksen käsittely 
 
Ehdotus  
Hyväksytään toimintakertomus lähetettäväksi kaupunginhallituksen kokoukselle. 
 
Keskustelu 
 
Päätös 
Hyväksyttiin toimintakertomus ja lähetetään se kaupunginhallitukselle. 
 
§ 69 
Valtuustoryhmien edustaja Lars-Erik Wilskmanin ja osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi 
Kallio - Meriläisen esiin nostamat asiat 
 
Ehdotus 
 
Todetaan Lars- Erik Wilskmanin ja Pilvi Kallio–Meriläisen esiin nostamat asiat ja tehdään tarvitta-
vat päätökset. 
 
Keskustelu 
 
Päätös 
Todettiin. 



6 
 

§ 70 Tiedoksi merkittävät asiat  
 
Ehdotus 
Käsitellään tiedoksi merkittävä asiat. 
1 Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän lausuntopyyntö vanhus- ja vammaisneuvostoille sote-

henkilökuljetusten hankinnasta. Palauuspäivä 31.8.2021 
2 Ennakkokutsu vanhusneuvostopäivään 4.11.2021 
3 Keusote vastine eläkeläisneuvoston huolenilmaukseen 

Liite 1 § 70 KEUSOTE Järvenpään eläkeläisneuvosto/ Vastine huolenilmaukseenne 

 
Keskustelu 
Keusoten huolenilmaisuun vastaus pöytäkirjan liitteenä.  
 
Päätös 
 
Todettiin tiedoksi merkittävät asiat. 
 
§ 71 Muut asiat 

 
Ehdotus 
Todetaan jäsenten esiin nostamat muut asiat ja tehdään tarvittavat päätökset. 
 
Keskustelu 
 
Päätös 
Todettiin, että esiin nostettavia asioita ei ollut. 
 
§ 72 Kokouksen päättäminen 
 
Ehdotus  
Puheenjohtaja päättää kokouksen  
  
Päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 12.05 
 
Uuden eläkeläisneuvoston kokousajat 
Seuraava kokous on tiistaina 17.8. aloituskokous Myllytien toimintakeskus klo 9-12. 
Syksyn muut kokoukset, tiistaisin kello 9-12 ovat: 
14.9. 
12.10. 
16.11. 
14.12. 
 

 

Liite 1 § 70 KEUSOTE Järvenpään eläkeläisneuvosto/ Vastine huolenilmaukseenne 

 
VASTINE HUOLENILMAUKSEENNE Keudno 2019-1810      
  
Kiitos antamastanne palautteesta. Palautteen saaminen on ensiarvoisen tärkeää, jotta 
voimme kehittää toimintaamme.    
Kysytte 
1) Missä määrin ruuhkaan vaikuttaa valinnanvapauskokeilun päättyminen 
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2) Onko ruuhkan purkamiseen mahdollista käyttää palveluseteliä 
3) Onko JUST:iin saatavissa ostolääkäripalvelua 
4) Onko mahdollista siirtää lääkäri toisesta Keusoten yksiköstä Järvenpäähän 
helpottamaan lääkärivajetta ja näin parantamaan palvelua kuten HusLab näytteenottopal-
veluissa 
5) Voiko järvenpääläinen varata ajan mistä tahansa Keusoten yksiköstä 
6) Onko asian ratkaisemiseksi suunniteltu jotakin muita toimenpiteitä 
  
Olen pahoillani, että vastauksen saaminen on kestänyt näin kauan. Ajankäyttömme on ku-
lunut perustoimintojen ylläpitämiseen ja kehittämiseen.  
1) Valinnanvapauskokeilun päättymiseen oli varauduttu, joten se ei ole ollut 
syynä Järvenpään lääkäripulaan. 
2) Ruuhkan purkamiseksi ei ollut käytössä palveluseteliä. 
3) JUST:ssa on koko ajan ollut ostolääkäripalvelulääkäreitä suoraan rekrytoitujen 
lääkäreiden ohella. 
4) JUST:n haasteellisimpana ajanjaksona loppu vuodesta 2019 oli jokaisesta 
Keusote kunnasta lainassa yksi lääkäri eli yhteensä viisi lääkäriä tukemassa toimintojen 
järjestämistä. 
5) Asiakkaalla on oikeus valita hoitopaikkansa. Valinnan voi tehdä kerran vuo-
dessa. 
6) Haasteellisen tilanteen ratkaisemiseksi oli käytössä useita eri toimintatapoja ja 
keinoja. Riittävä lääkäriresurssi taattiin siten, että muista Keusote kunnista jokaisesta siir-
rettiin tilapäisesti yksi lääkäri työskentelemään JUST:iin. Lisäksi ostopalvelulääkäreitä käy-
tettiin apuna lääkäriresurssin turvaamiseksi. Tilanteen parantamiseksi tehtiin myös monia 
eri työnjohdollisia toimenpiteitä. 
 
JUST:in lääkäritilanne on vähitellen parantunut. Keusoten käynnistymisen yhteydessä oli 
haasteita lääkäritilanteen osalta. Tilanne on kuitenkin onneksi vähitellen korjaantunut ja on 
edelleen paranemassa koko ajan. 
Olen pahoillani kokemastanne mielipahasta ja Teille aiheutuneesta  
vaivasta. Olemme keskustelleet tästä asiasta kokouksessamme ja suhtaudumme tähän 
asiaan vakavuudella.    
   
Toivottavasti pystymme palvelemaan Teitä jatkossa paremmin ja pystytte käyttämään pal-
veluitamme jatkossa onnistuneesti.  
  
Hyvinkäällä 21.6.2021  
  
Mukavaa kesää toivotellen,   
 
Saara Sistonen  
Apulaisylilääkäri  
Keski-Uudenmaan Sote 


